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ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΠΟΙΟΤΗΤΑΣ ΖΩΗΣ

ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   10/2023

ΑΠΟΦΑΣΗ   31/2023

Στην Καλαμάτα σήμερα την 27η Ιουνίου 2023, ημέρα Τρίτη και ώρα 12:00 μεσ., συνέρχεται 
στην 10η/2023 συνεδρίαση η Επιτροπή Ποιότητας Ζωής του Δήμου Καλαμάτας, που 
πραγματοποιείται στην αίθουσα συνεδριάσεων, στο Δημοτικό  Κατάστημα  της  οδού Αθηνών 
99 (ισόγειο Α’ κτιρίου), σύμφωνα με την υπ’ αριθμ. πρωτ. 66942/23-6-2023 πρόσκληση του κ. 
Προέδρου, η οποία επιδόθηκε σύμφωνα με το νόμο.
  
Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση ο κ. Τσαπόγας Κωνσταντίνος, ο οποίος και Προεδρεύει αυτής, 
ως το μέλος της Επιτροπής Ποιότητας Ζωής που έχει εκλεγεί με τις περισσότερες ψήφους, 
λόγω απουσίας του Προέδρου κ. Μπασακίδη Νικολάου και του Αντιπροέδρου κ. Φαββατά 
Δημητρίου  και  από  τα τακτικά  μέλη  του Σώματος οι κ.κ. 1) Αθανασόπουλος Κωνσταντίνος, 
2) Δρούγας Παντελής, 3) Καραγιάννης Ανδρέας και 4) Μαστραγγελόπουλος Δημήτριος.

Δεν παραβρίσκονται αν και κλήθηκαν νόμιμα τα τακτικά μέλη κ.κ. Λιάππας Λεωνίδας, 
Μπαρούνη Μαρία και Φαββατάς Δημήτριος.

Επίσης στη συνεδρίαση παραβρίσκεται το αναπληρωματικό μέλος της Επιτροπής Ποιότητας 
Ζωής κ. Σκοπετέας Αναστάσιος, αναπληρώνοντας το τακτικό μέλος κα Μπαρούνη Μαρία.

Στη συνεδρίαση επίσης κλήθηκαν οι Πρόεδροι των Συμβουλίων των Δημοτικών Κοινοτήτων 
Ασπροχώματος κ. Γυφτέας Ηλίας, Βέργας κ. Πανταζής Ευάγγελος, Καλαμάτας κ. Λύρας 
Παναγιώτης και Σπερχογείας κ. Περρωτής Παναγιώτης και ο Πρόεδρος της Δημοτικής 
Κοινότητας Αγίου Φλώρου κ. Χρονόπουλος Δημήτριος, επειδή στην ημερήσια διάταξης 
υπάρχουν θέματα που αφορούν στις εν λόγω Δημοτικές Κοινότητες, οι οποίοι δεν 
παραβρίσκονται.

Αφού επιτυγχάνεται έτσι νόμιμη απαρτία, ο Προεδρεύων κηρύσσει την έναρξη της 
συνεδρίασης.
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Στη συνέχεια εισάγεται από τον Προεδρεύοντα για συζήτηση το 2ο θέμα της ημερήσιας 
διάταξης με τίτλο:

Επί της Μελέτης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (ΜΠΕ) «Υφιστάμενο 
πυρηνελαιουργείο της εταιρείας ¨ΜΕΣΣΗΝΙΑΚΗ ΓΕΩΡΓΙΚΕΣ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΕΣ 

Α.Ε.Β.Ε.Ε.¨, δυναμικότητας επεξεργασίας 900 τόνων διφασικού ελαιοπυρήνα την 
ημέρα που βρίσκεται στην κτηματική περιφέρεια Ασπροχώματος του Δήμου 

Καλαμάτας».

Για το παρόν θέμα είχαν σταλεί στα μέλη του Σώματος, προς ενημέρωσή τους, το υπ’ αριθμ. 
πρωτ. 188989/2-6-2023 έγγραφο της Περιφέρειας Πελοποννήσου και η αποστελλόμενη με 
αυτό σχετική ανακοίνωση, καθώς και η εν λόγω Μελέτη Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων.   

Το θέμα έρχεται προς συζήτηση προκειμένου η  Επιτροπή Ποιότητας Ζωής  να εκφράσει τη 
γνώμη της επί της εν λόγω Μελέτης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων, σύμφωνα με τα οριζόμενα 
στις ισχύουσες διατάξεις. 

Η διαλογική συζήτηση που διεξάγεται επί του θέματος, έχει αναλυτικά ως εξής:

Εδώ όπως φαίνεται και όπως λέει αυτό που έχει στείλει είναι μια εταιρεία η 
οποία θα διαχειρίζεται όλο αυτό το τονάζ που είπε, της πυρήνας διφασικής, 

δηλαδή αυτής της λάσπης που βγαίνουν απ’ τα ελαιοτριβεία. Σύμφωνα με το…, όπως είναι οι 
δυο σελίδες που έχω διαβάσει και εγώ, από κει και μετά έχει και άλλες 100 σελίδες, 200 
σελίδες πώς θα γίνεται η διαχείριση αυτή.
Από κει και πέρα, εμείς σαν συλλογικό όργανο δεν έχουμε πρόβλημα να λειτουργεί η εταιρεία 
αυτή, τώρα το αν θα την τηρήσει την Περιβαλλοντική Μελέτη αυτή θα το αποφασίσουν άλλοι. 
Αν τηρεί τους όρους. Δεν είμαστε εμείς υπεύθυνοι γι’ αυτό.

Εγώ θέλω να παρατηρήσω τα εξής, κύριοι συνάδελφοι: καταρχάς επειδή είναι 
στην Κοινότητα Ασπροχώματος έπρεπε να ’χαμε τη σύμφωνη γνώμη της 

Κοινότητας, την οποία δεν την έχουμε.

ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ: Ο Πρόεδρος…

Έχουν κληθεί και ο κ. Γυφτέας του Ασπροχώματος, της Βέργας ο κ. Πανταζής, 
της Καλαμάτας ο κ. Λύρας και Σπερχογείας ο κ. Περρωτής. Και του Αγίου 

Φλώρου ο κ. Χρονόπουλος. Και δεν παρίσταται κανείς.
Ένα δεύτερο που ήθελα να πω είναι ότι δεν πρέπει να ’χει εισήγηση κάποιας Υπηρεσίας δικής 
μας;

ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ: Όχι. Έρχεται από την Περιφέρεια αυτούσιο.

Και ο έλεγχος πώς θα γίνεται; Πώς κατοχυρώνεται το ότι τα αναφερόμενα που 
γράφει, ότι επίπτωση δεν θα έχει στο περιβάλλον και ότι τα αναφερόμενα 

είναι σωστά και εφαρμόσιμα; 

Κώστα, εγώ είπα κάτι: οι λειτουργίες των ελαιοτριβείων όλων αυτών είναι στη 
Νομαρχία, δηλαδή στην Περιφέρεια. Αυτοί τους δίνουν τις άδειες λειτουργίας 

και μετέπειτα αυτοί οφείλουν να ελέγχουνε εάν τηρούν αυτά τα οποία λένε. Δεν είμαστε εμείς 
υπεύθυνοι ως Δήμοι, εμείς επειδή είμαστε ο φορέας και παλιότερα θυμάμαι και στην Κοινότητα 

ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ:

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ:

ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ: 
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Αρφαρών όταν ήταν να γίνει καμιά επιχείρηση στέλναν ένα χαρτί. Δεν αποφάσιζε κανένας, για 
την Κοινότητα Αρφαρών λέω, δεν ξέραμε και θεωρούσε ότι συμφωνούσαμε και δεν λέει και 
τίποτα, και μετέπειτα όταν είχα τον Δήμο εγώ, κάποια που γινόντουσαν στην περιοχή κτλ. 
είχανε 100 σελίδες Περιβαλλοντικές. 
Τώρα το αν τηρούνταν  οι  όροι,  τις  άδειες τις  έδιναν άλλοι, δεν  τις  δίνουμε εμείς  τις  
άδειες σαν Δήμος σ’ αυτά όλα, τα δίνει η Νομαρχία – η Περιφέρεια, το κράτος,  δηλαδή, 
παλιότερα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: Έχει συνεδριάσει το…;

Δεν ξέρω, δεν υποστηρίζω όλα τα όργανα. Για την πρώτη περίπτωση η 
Καλαμάτα συνεδρίασε χθες, ήταν θετική η γνώμη.

Έπρεπε να είχαμε του Ασπροχώματος την απόφαση. 
Ναι, κ. Αθανασόπουλε.

Εμείς αρμοδιότητα ελέγχου δεν έχουμε, το έχει η Περιφέρεια. Θα 
παρακαλούσα να γραφτεί στα πρακτικά να σταλεί έγγραφο στην 

Περιφέρεια, να γίνει έλεγχος, διότι ο κάμπος της Μεσσηνίας έγινε χαβούζα. Έχουν κάνει 
γεωτρήσεις και στο έδαφος της κοιλάδας Παμίσου ρέουν κυβικά νερό και απόβλητα για τα 
οποία καλούνται να πληρώσουν οι αγρότες, οι οποίοι λόγω της καταστάσεως είναι παθητικά και 
έχουν εγκαταλείψει περιουσίες και πληρώνουν τέλη ΓΟΕΒ χωρίς να κάνουν χρήση.
Παρακαλώ, λοιπόν, να γραφτεί στα πρακτικά, να ενημερωθεί η Περιφέρεια να ασκήσει έλεγχο, 
γιατί τα πράγματα θα οδηγηθούν σε εξτρεμιστικές εξελίξεις. Και ας γραφτούν στα πρακτικά 
όπως το λέω και αναλαμβάνω τις ευθύνες των όσων λέω για τις περιουσίες μας ότι δεν θα τις 
κάνουνε χαβούζες.
Τώρα θα δεις απ’ την επόμενη χρονιά τι θα γίνει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: Ψηφοφορία.

Όχι, όχι να πείτε. Άμα θέλετε να μην γίνεται καμία επιχείρηση…, τι να πούμε 
εμείς δηλαδή; Νομίζεις ότι εμείς θα πούμε ¨όχι¨ τώρα και θα συμβεί κάτι; 

Εγώ θεωρώ…

ΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Εμείς έχουμε συμβουλευτικό ρόλο.

ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ: Ακριβώς. Δεν έχουμε αποφασιστικό έλεγχο.

Τον έλεγχο, γι’ αυτό το ’γραψα, να σταλεί έγγραφο, κ. Πρόεδρε. 
Κύριε Τσαπόγα, παρακαλώ να σημειωθεί, κ. Γραμματέα, έγγραφο στην 

Περιφέρεια…

Έγγραφο διαβιβάζει η αρμόδια Υπηρεσία, δεν μπορεί να το κάνει η Γραμματεία 
το έγγραφο.

Ωραία, όταν στα πρακτικά γράφουμε αυτό, οι αρμόδιοι να διαβάζουν τα 
πρακτικά και να πράττουν ανάλογα.

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: Η αρμόδια Υπηρεσία να το κάνει το έγγραφο.

ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ: Την απόφαση που παίρνουμε σήμερα εμείς πού θα πάει; 

Οι αποφάσεις των Τοπικών Συμβουλίων, της Ποιότητας Ζωής και του 
Δημοτικού Συμβουλίου πρέπει να πάνε ως απάντηση στην Περιφέρεια που 

ζητάει τη γνώμη. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

ΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ: 

ΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

ΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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Επειδή το λέει το γνωμοδοτικό λέμε θετικά αλλά με την προϋπόθεση ότι 
πρέπει οι Υπηρεσίες τους να ελέγξουν όλα αυτά τα οποία λέει ότι θα γίνουν 

με το έργο αυτό.  

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: Μα δεν λέει για το έργο, λέει γενικότερα ο κ. Αθανασόπουλος. 

ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ: Αφήστε εδώ τι λέει. Αυτό είναι άλλο θέμα, εντάξει. Δεν αφορά την… 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: Δεν λέει για το συγκεκριμένο, λέει γενικότερα. 

Με αφορμή αυτό, επειδή δεν έχουν κάνει ποτέ έλεγχο, επειδή τα παραπάνω… 

Αν θέλετε να είναι μέρος της απόφασης να το πείτε και να αποφασίσει το 
όργανο ότι αυτό θα είναι μέρος της απόφασης. Θετική γνώμη ή αρνητική επί 

της μελέτης της ΜΠΕ και δεύτερον την παρατήρηση αυτή και την επισήμανση που λέτε. Για να 
είναι μέρος της απόφασης. 

ΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συμφωνούν όλοι οι συνάδελφοι. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: Ωραία, εντάξει. Επομένως θετική γνώμη ….

ΔΡΟΥΓΑΣ: Με την παρατήρηση αυτή. 

Εγώ ΛΕΥΚΟ. 
Αναστάση, τι ψηφίζεις; 

ΣΚΟΠΕΤΕΑΣ: Υπέρ, Πρόεδρε, της εισήγησης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: Δημήτρη; 

ΜΑΣΤΡΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Υπέρ. 

Δεν υπάρχει εισήγηση, είναι θετική γνώμη, δηλαδή. Θετική γνώμη.

ΣΚΟΠΕΤΕΑΣ: Θετική. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: Με ¨ΛΕΥΚΟ¨ ο κ. Πρόεδρος. 

Ναι.
ΟΜΟΦΩΝΑ.

Η Επιτροπή Ποιότητας Ζωής με την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης, αφού λαμβάνει 
υπόψη της τα προαναφερόμενα, τις διατάξεις των άρθρων 73 και 75 του Ν. 3852/2010, όπως 
έχουν τροποποιηθεί και ισχύουν,  καθώς και τη δήλωση ΛΕΥΚΗΣ ψήφου από τον κ. Τσαπόγα,

Α Π Ο Φ Α Σ Ι Ζ Ε Ι    Ο Μ Ο Φ Ω Ν Α

Ι.  Εισηγείται στο Δημοτικό Συμβούλιο Καλαμάτας για έκφραση θετικής γνώμης επί 
της Μελέτης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (ΜΠΕ): «Υφιστάμενο 
πυρηνελαιουργείο της εταιρείας ¨ΜΕΣΣΗΝΙΑΚΗ ΓΕΩΡΓΙΚΕΣ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΕΣ 
Α.Ε.Β.Ε.Ε.¨, δυναμικότητας επεξεργασίας 900 τόνων διφασικού ελαιοπυρήνα 
την ημέρα που βρίσκεται στην κτηματική περιφέρεια Ασπροχώματος του Δήμου 
Καλαμάτας».  

ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ: 

ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ: 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 
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ΙΙ. Ζητεί από την Περιφέρεια Πελοποννήσου τη διενέργεια εντατικών ελέγχων στις 
επιχειρήσεις που λειτουργούν στην περιφέρεια του Δήμου Καλαμάτας για την 
τήρηση των περιβαλλοντικών όρων. 

Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασμα πρακτικού το οποίο στο σύνολό του υπογράφεται όπως 
ακολουθεί :

Η ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΠΟΙΟΤΗΤΑΣ ΖΩΗΣ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

Ο ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ          ΤΑ ΜΕΛΗ

Τσαπόγας Κωνσταντίνος 1. Αθανασόπουλος Κωνσταντίνος

2. Δρούγας Παντελής

3. Καραγιάννης Ανδρέας

4. Μαστραγγελόπουλος Δημήτριος

5. Σκοπετέας Αναστάσιος

Ακριβές Απόσπασμα
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ

ΤΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ ΠΟΙΟΤΗΤΑΣ ΖΩΗΣ

ΝΙΚΟΣ Β. ΜΠΑΣΑΚΙΔΗΣ
(ΑΝΤΙΔΗΜΑΡΧΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ)
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